
 

Zápis z online jednání kolegia zástupců ASCHK konaného dne 5.11.2024 

Přítomni: Aleš Fiala, Lenka Gotthardová, Petr Noga, Iveta Lewingerová, Kateřina Hanušová, Veronika 

Jenikovská, Lenka Dušková, Rudolf Žimulák, Jan Chýle, Eliška Rodová, Miroslav Maršálek, Petra 

Šarochová, Lenka Gotthardová, Hana Stránská, Eva Havlátová 

Jednání bylo zahájeno v 19.00 

  
1. Úvod 

Přítomné přivítal Aleš Fiala, poděkoval za účast, přednesl plán jednání 

 

2. Zpráva o hospodaření  

B. Políček komentoval průběh hospodaření. Především průběh čerpání dotací. Čtvrtletně 

žádáme o dotace na vedení PK dle průměrných čtvrtletních stavů potvrzených ÚEK. Sazba je 

80,- Kč za koně teplokrevných plemen a nově 110,- Kč (oproti původním 100,- Kč) za koně 

ostatních plemen.  

Žádosti na GZ podány v celkové výši 1.166.000,- na ČMB a 1.112.000,- na SN při maximálních 

sazbách. U této dotace je obvyklé, že dochází ke krácení o cca 1/3 a zároveň i dodatečné 

vyřazení některých žádostí ze strany VÚŽV, nebo Mze z důvodu nesplnění některých kritérií.  

ASCHK je pouze administrátor, a tedy tyto procesy nedokáže úplně ovlivnit, na druhou stranu 

výhodou je, že tento typ dotací je stále ještě vždy vyplácen do konce kalendářního roku. 

U zkoušek výkonnosti klisen žádá ASCHK jako UCHS dle počtu absolvovaných klisen, které 

splňují podmínky (zápis do PK, míry, věk). Konkrétně ČT letos vykonalo ZV 135 klisen splňujících 

dotační podmínky, u chladnokrevných plemen jako celku je počet 47 klisen což je dost 

významný pokles oproti předešlým létům a u klisen ostatních plemen (především HF, SHP, WP 

a ČSP) vykonalo ZV 14 3-4 letých klisen. 

KMK čerpáme taktéž čtvrtletně a to na 70% prokázaných nákladů. Za druhé čtvtletí to bylo 

248.854,- a třetí čtvrtletí 996.639,50 Kč prokázaných nákladů, většinou náklady na organizaci 

jednotlivých soutěží. Zbylé náklady budeme dokládat za čtvrté čtvrtletí a musíme provést 

relativně složitý výpočet příspěvku na dopravu tak, abychom byli schopni celý systém 

ufinancovat. Dle předběžné kalkulace můžeme letos vynaložit celkem uznatelné náklady 

maximálně do výše 3.500.000 Kč. Příspěvek na dopravu bude tak vyšší než loni (sazba v r. 2023 

3,85 Kč/km). Přesnou sazbu bude projednávat prezidium a komise KMK v nejbližších dnech. 

 

Na žádost Svazu ČT proběhla revize vyplácení dotací na akcelerační program. Z následné 

diskuse vyplynuly 2 možné závěry. Buď při zachování stávajícího systému (vyplácení dotací na 

zjištěné březí klisny) přiložit k žádosti připouštěcí lístek, nebo systém změnit na narozené hříbě. 

 

 



3. Změny ŠP a navazující požadavky 

Z aktuálních jednání vyplynula nutnost změny stanov vynucená úpravami ŠP. Důvodem je 

požadavek Mze na jednoznačnější vymezení zodpovědnosti a jedná se o celý soubor opatření 

(kromě ŠP jsou to i jednací řády a stanovy jednotlivých spolků, dále jednací řád ASCHK či 

smlouvy mezi ASCHK a odbornými svazy). Konkrétní návrh změny projedná prezidium a závěr 

bude předložen na prezenčním jednání kolegia. 

H. Civišová, K. Hanušová – prosí o zvážení podpory v co nejbližším termínu ideálně 

korespondenční volbou. Tento návrh podpořil B. Políček. Změnou ŠP je například podmíněna 

možnost čerpání některých druhů dotací (genomika). 

V návaznosti na plánovanou změnu stanov, tím pádem zvýšení zodpovědnosti orgánů a posun 

ve vnímání práce ve volném čase považuji za optimální návrh vnitřní směrnice na odměny za 

činnost v rámci ASCHK především členů prezidia, kontrolní komise a kolegia.  

 

4. Kalendář akcí 

B. Políček vyjmenoval nejvýznamnější plánované akce tj. předvýběry hřebců 21.-.23.2.2025 

v Písku, NVHZ v Brně 27.-30.4.2025, 2.8.2025 100 let ZH Tlumačov, 19.-21.9.2025 Kůň Lysá nad 

Labem, Konference Brno a další.  

Závěr: opět připravíme společný soubor a odešleme jej se zápisem k doplnění 

 

5. Časopis Koně 

Časopis koně – nová redaktorka Tereza Kateřina Králová spolupráce na časopise č. 3 a následně 

od čísla 4 již zodpovědná redaktorka 

Výsledky dotazníkového šetření  

P. Šarochová – od kterého čísla budeme rozesílat časopis elektronicky zatím č. 3 přišlo 4x 

poštou a nepřišlo elektronicky. 

B. Políček - vyřešíme 

 

 

6. Diskuse, různé 

E. Havlátová – kdo bude pokračovat v prezidiu 

Vyjádřili se všichni současní členové a v zásadě jsou ochotni pokračovat 

 

E. Havlátová – dotaz na zootechnickou činnost a jejich odbornost 



M. Maršálek – vzdělání u zootechnické činnosti je dané ze zákona, takže všichni, kteří registrují a 

označují koně by měli odpovídající vzdělání mít. Zajišťovat vzdělanost a informovanost svých členů je 

ale také jeden z hlavních úkolů chovatelské organizace. Proto má ASCHK připraven na příští rok pro své 

členy systém vzdělávání v oblasti zootechnické činnosti a šlechtění jednotlivých plemen. 

 

Jednání bylo ukončeno v 20.40 

 

Zapsal: B. Políček 

 


